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Ungdomsskolebestyrelsesmøde 

Hvidovre Ungdomsskole 

Onsdag den 13. december 2017 kl 17-19 

Bødkerporten 1M 

Lokale: Sidevognen 

REFERAT 

 

 

Efter mødet vil der være en bid brød. 
 

Indkaldt:  Kenneth F. Christensen (formand), Charlotte H. Larsen, Kashif Ahmad, Jan Nielsen, Ole 

Bested (næstformand), Tove S. Christensen, Bent Roldgaard, Allan Henriksen, Lisbet Petersen, 

Emilie Bisserup (ny elevrådsformand), Magnus Jensen (elevrådssuppleant), Niels Ulsing. 

Lasse Johansson (sekretær), Rune Stoltenberg Johansen (protokolfører). 

Gæster: Anne Nielsen øko-sekretær (protokolfører her) 

Afbud: Ole Bested, Bent Roldgaard, Jan Nielsen, Rune Stoltenberg, Emilie Bisserup 

Kashif Ahmad, Lise Zaar (andet møde i huset), Rune Stoltenberg Johansen (faglig konference) 

 

Pkt Dagsorden Referat 

1.  Godkendelse af dagsorden 

 

Fra elevrådet: 

Magnus Jensen, suppleant, bydes velkommen af formanden. 

 

Dagsorden er godkendt 

2.  

Meddelelser 
 

A: Meddelelser fra 

formanden. 

 

B: Meddelelser fra ledelsen. 

Generelt + Almen afd. + 

Heltidsafd. 

 

C: Meddelelser fra 

medarbejderne. 

 

D. Meddelelser fra eleverne. 

 

E. Meddelelser fra 

Skolekontaktrådet. 

 

F. Meddelelser fra 

Folkeoplysningsudvalget. 

 

A: Formanden  

Ny kommende bestyrelse: 

• Kenneth F. Christensen KB fortsætter, Charlotte H. Larsen 

KB fortsætter, Sarah Benson KB nyt medlem (Niels Ulsing 

som suppleant), Tove S. Christensen Interesseorg. 

fortsætter, Lene Korkmas Interesseorg. nyt medlem. 

• Nyvalgte medarbejderrepræsentanter: Daniel Nunez og 

Kristoffer Hannberg. 

 

B: Ledelsen 

• Generelt: Ingen meddelelser – dog:  kvalitetsrapport er 

sendt i høring, der er frist 12/1 –det kan være svært at 

mødes, så en mailrunde om høring kan være det mulige – 

dog ikke optimalt 

. 

Almen afd. 

• Intet. 

 

C: Medarbejderne: 

• UV er pt ændret til værksted om eftermiddagen -  

• Ny kollega – Nicki (tidl. pædagogansat) starter i slut dec 

først jan i heltidsundervisningen. Ny pædagog praktikant 

startet i dag (Ungdomssporet). 

 

D: Eleverne: 

• Ønsker mulighed for at kunne spise slik i USK. 

• Formand: strider mod kommunens sukkerpolitik – der kan 

søges dispensation 
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• LJ: kommunal sukkerpolitik. -USK’s holdning er at danne til 

lødig kost. Der er mulighed for slik (som undtagelse) ved 

særlige lejligheder. 

• TSC: kan skabe dårlige vaner hos de få. 

• Elevernes argumenter: værdi = større frihed, Musikskolen 

har slikautomat. Valgløfte om slik gav flest stemmer ved 

elevrådsvalg. 

• Formand: eleverne kan søge Børn og Udd. Udvalget om 

dispensation fra sukkerpolitikken 

• Eleverne ønsker et punkt om slik i Ungdomsskolen på 

næste bestyrelsesmøde 

• LJ – omkonstituering på næste elevrådsmøde, 

 

USI orienterer. 

• Intet 

 

E: Skolekontaktrådet: 

• Formand: skoledistrikter – evt. ændringer på vej pga. 

skævhed i distrikterne 

 

F: Folkeoplysningsudvalget: 

• intet nyt – møde d. 14/12 

3.  Høring om proceduren for 
gennemførelse af 
skolebestyrelsesvalget 2018 
i folkeskolerne. 
Bilag 1: Høringsskrivelse fra 

SKO 

Bilag 2A – 2E: Regler + 

Styrelsesvedtægt + Tidsplan + 

Forældrebrevudkast. 

 

Orientering v. 

ungdomsskoleinspektøren. 

Drøftelse mhp. høringssvar. 

 

Høringsmaterialet modtaget fra SKO fredag 1/12-17 

Høringsfrist 22/12 

Vedrører udelukkende valg til skolebestyrelser 

1. trin: forholde sig til nuv. Regler 

2. trin: høring med ønsker om ændring 

3. trin: nye reglerne skal besluttes i BK 

 

• Ole Bested tlf 5/12 2017 til LJ: 

• Bilag 2B Hvornår gældende? 

• Bilag 2C 2015-2016? udgået? 

 

Beslutning: 

Høringssvar: USK-bestyrelsen har ingen kommentar, da det 

ligger uden for USK’s ressort-område. Enstemmigt besluttet. 

USI indsender svaret. 

4.  Færdselsrelateret 

førstehjælp – ny prispolitik 

Bilag 3: Priser på 

færdselsrelateret førstehjælp. 

 

Orientering v. 

viceskolelederen. 

Drøftelse mhp. godkendelse 

(Punktet udsat fra seneste 

møde onsdag den 29. 

november.) 

Punktet udsat fra seneste møde onsdag den 29. november. 

USI fremlægger pga. vicers fravær. 

 

Problematik: flere ”køber ” førstehjælpskursus til bilkørekort 

end dem der frekventeret knallertundervisning i USK. 

LJ: for ikke-knallertelever bør det koste ca kr. 500,- 

 

Beslutning: 

Ny Pris ca kr. 500 for ikke knallertelever besluttet.  

Tiltaget skal evalueres for evt. uhensigtsmæssige sideeffekter 

lige før sommerferie/efter sommerferie 2018. 
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5.  FGU – Forberedende 

Grunduddannelse 

Bilag 4: FGU pixi – kort 

orientering 

 

Orientering v. 

ungdomsinspektøren om 

Ungdomsskolens hensigter i 

forhold til etablering af FGU. 

 

Ungdomsskoleinspektøren 
indstiller, at bestyrelsen 
tilkendegiver sin holdning til 
hensigterne. 
 

(Punktet drøftet og udsat fra 

seneste møde onsdag den 29. 

november.) 

 

Punktet drøftet og udsat fra seneste møde onsdag den 29. 

november. 

 

FGU består af bl.a. EGU, hvor USK pt. kan indgå. USK er ikke 

nævnt som en del af den nye EGU i modsætning til fx 

højskole. USK bør være en mulighed i den ny EGU. 

 

Målgruppe og til 25 med 9 kl. uden udd. 

Ny målsætning 85% af disse skal i udd. 

 

FGU 3 delt: 10 kl, prod.skole, håndværk 2-årig (mest praktik) 

alle 3 skal have bogligt niveau 1-3 (mellem 9 og 1G)  

Det høje bogle niveau anser LJ problematisk. TSC:– bogligt 

niveau kan være nødvendigt som adgangsgivende niveau for 

at komme videre. 

 

Kommunalt ansvar at have FGU – der er lagt op til 30 

institutioner på landsplan, som består af hver 3 skoler. En 

leder pr. institution og institution skal eje skolebygningerne og 

personalet skal være ansat på institutionen. 

 

USK vil være et lille men vigtigt bidrag til FGU mhp. At flere 

marginaliserede unge får støtte i overgangen til FGU. jf vores 

”praktikforstærkede” heltidsundervisning og EGU.  

Der er lagt op til at USK ikke må være med, derimod er 

højskoler med. 

Der vil være nogle elever som vil have problemer med at opnå 

9 kl. og her ville USK-forløb kunne ydet et bedre tilbud end en 

højskole, da det kunne UV være sideløbende med evt. praktik. 

 

LP: USK kunne også bidrage med gøre klar til FGU. 

TSC: kulturelt være svært for nogle at komme grupper til 

højskole 

LJ: USK-foreningen arbejder med at påvirke kommende 

lovgivningsarbejde. 

LJ-Notat til Charlotte til brug på Christiansborg 

LJ: Når de sidste skal med vil Heltidsundervisningen som en 

del af EGU være et god supplement til kommende FGU. 

 

Ledelsen har til hensigt at lave interessevaretagende arbejde 

via Ungdomsskoleforeningen. Ledelsen ønsker at 

Ungdomsskolerne kommer til at indgå i forventet lovforslag til 

februar 2018. 

 

LJ ønsker bestyrelsens opbakning til at LJ på vegne af 

Hvidovre USK forsøger at arbejde på at USK kan komme med 

i lovforslaget.  

 

Beslutning: 

Bestyrelsen bakker op om til at LJ går videre med arbejdet.  
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6.  Ledelsens rammer for at 

sætte regler for 

uvedkommende i skolen 

Bilag 5: Mailsvar om 

anstaltsforhold 

 

Orientering v. 

ungdomsskoleinspektøren. 

 

Ungdomsskoleinspektøren 
indstiller, at bestyrelsen 
tilkendegiver sin holdning til 
ledelsens praksis. 
 
(Punktet udsat fra seneste 

møde onsdag den 29. 

november.) 

 

Punktet udsat fra seneste møde onsdag den 29. november. 

 

Vi praktiserer pt: 

Gæster må kun være i Ankomsthallen (vores ansvar hvem der 

er med i undervisningen). 

 

Jurist svar på, om vores praksis er legal: 

• Leder kan fastsætte ordensregler for institutionen på 

ulovbestemt grundlag, dog skal grundlaget være sagligt. 

• Der kommer noget overordnet/mere generelt på området i 

løbet af næste år. 

Bemærkning ifht til andre voksne i USK: 

• FORAs brug af lokaler samtidig med USK-hold – USK skal 

ikke have børneattest på deres kursister. FORAs instruktør 

skal have børneattest og har ansvar for sine elever 

 

Bestyrelsens tilkendegivelse: 

Bestyrelsen bakker op om leders ret til at fastsætte 

ordensregler. 

7.  Fastlægge første møde i 

2018 

 

Drøftelse. 

Beslutning 

 

(Punktet udsat fra seneste 

møde onsdag den 29. 

november.) 

Punktet udsat fra seneste møde onsdag den 29. november. 

 

Ole Bested tlf 5/12 2017: 

Kan ikke uge 4+5/2018 

 

Beslutning:  

Forslag til  mødedato mailes ud via doodle-tilmelding 

KFC/LJ sender ud doodle ud. 

8.  Opsamling af beslutninger i 

indeværende 

bestyrelsesperiode. 

Bilag 6 udleveres på mødet: 

Oversigt over 

bestyrelsesbeslutninger 2014-

2017. 

 

Orientering v. 

ungdomsskoleinspektøren 

 

Ungdomsskoleinspektøren 
indstiller, at bestyrelsen tager 
orienteringen til efterretning. 
 
(Punktet udsat fra seneste 

møde onsdag den 29. 

november.) 

Punktet udsat fra seneste møde onsdag den 29. november. 

 

Opsamlingsbilag kunne være godt til at give til de nye i 

bestyrelsen. 

 

Taget til efterretning. 

9.  Eventuelt. 

 

Ild i pejsen ☺ 

Formand: tak for denne periode, særlig tak til Lisbeth og Allan, 

tak for godt engagement og positiv indstilling – tak til Niels 

(kan dog komme tilbage som vikar for Sarah)  


